

Institut für Sozialmedizin, Arbeitsmedizin und Public Health (ISAP)  
*Institute of Social Medicine, Occupational Health and Public Health (ISAP)*

**Evaluation der Untersuchung der Kinder im 4. Lebensjahr durch den Kinder- und Jugendärztlichen Dienst (KJÄD) der Gesundheitsämter in Sachsen (ÖGD4KITA)**

**Evaluation of the examination of children in the 4th year of life (KITA examination) by the child and adolescent health service (KJÄD) of the public health departments in Saxony (ÖGD4KITA)**

Dr. rer. med. Margrit Löbner (Margrit.Loebner@medizin.uni-leipzig.de), Maria Schwenke, M.Sc.,  
Prof. Dr. med. Steffi G. Riedel-Heller, MPH

Seit 2003 ist die Untersuchung von Kindern im 4. Lebensjahr ein zentrales kinder- und jugendärztliches Untersuchungsangebot des Öffentlichen Gesundheitsdienstes (ÖGD) im Freistaat Sachsen. Fokus der sogenannten KITA-Untersuchung liegt auf einer entwicklungsphysiologischen Beurteilung (Sehen, Hören, Sprache, Motorik) etwa zwei Jahre vor Schulbeginn. Ziel dieses Projektes ist eine systematische Bewertung der Prozess-, Struktur- und Ergebnisevaluation der KITA-Untersuchung unter Einsatz eines Mixed-Method-Ansatzes.

*Since 2003 the examination of children in the 4th year of life (KITA examination) has been a central part of the pediatric and adolescent medical examination offer of the Public Health Service of Saxony. The KITA examination focuses on the evaluation of developmental and physiological characteristics (eyesight, hearing, speech, motor skills) of preschool kids about two years before the start of school. The aim of the present project is to provide a systematic assessment of the process, structure and outcome evaluation of the KITA examination using a mixed-method approach.*

Laufzeit: 2022 - 2023  
Duration: 2022 - 2023

Förderung:  
Drittmittel (Sächsisches Staatsministerium für Soziales und Gesellschaftlichen Zusammenhalt, SMS)  
Funding:  
*third-party funding (Saxon State Ministry for Social Affairs and Consumer Protection, SMS)*